
 

 

 

 

11. 2. 2020 ve 13:00 hod., kancelář místostarosty města Bystřice n. P. 

Přítomní: 

• 6 zástupců členských obcí (Mgr. Martin Horák – Bystřice nad Pernštejnem, Libor 

Pokorný – Rožná, Ing. Pavel Kadlec – Dalečín, PaedDr. Šárka Kunčíková – Štěpánov nad 

Svratkou, Josef Smolka – Rozsochy, Mgr. Ladislav Stalmach – Vír) 

 

Program 

1. Zahájení 

2. Hospodaření MB – informace o sestavení rozpočtu, příprava podkladů k auditu 24.2.2020 

3. Evropský strom roku 2020 – Chudobínská borovice, propagace, soutěž?,  účast na slavnostním 

vyhlášení v Bruselu 17.3.2020 

4. Informace k činnosti MB – společný nákup elektřiny a zemního plynu, GDPR – začlenění dalších 

subjektů, prodloužení projektu CSS  

5. Mikroregionální akce: a) BČD – uzavřená smlouva s E-onem (25 tis.) + dotace od KV (50 tis. 

Kč); b) výstava Domov dětskýma očima v Brně; c) dětská soutěž – Bystřice nad Pernštejnem dříve 

a dnes; d) Hry bez hranic –vítězný pohár pro Dolní Rožínku; e) MA21 – podání dotace na putovní 

letní kino, nahlašování termínů; f) Nositel tradic Bystřicka 2020 – nominace (p.Peňáz?) 

6. Diskuse a další organizační záležitosti – a) školení pro starosty 13.2.2020 (projekt ESO), b) 

zájezd po vesnicích roku – místo (oblast) návštěvy, termín, počet nocí, c) návrh termínu na další 

schůzi předsednictva (březen) 

7. Závěr jednání 

 

 

Schůze předsednictva se sešla v nadpoloviční většině, byla tedy usnášení schopná, viz. prezenční listina. 

 

 

 

 

 

Zápis ze schůze předsednictva Mikroregionu Bystřicko 

č.1/20 

 



Z Á P I S 

1. Zahájení 

 

• Libor Pokorný zahájil schůzi předsednictva ve 13:00 hod. a přivítal všechny přítomné členy 

předsednictva. 

• L. Pokorný přítomné seznámil s programem zasedání, které bylo svoláno na základě požadavku pana 

starosty z Víru v rámci ankety Evropský strom roku 2020. Předseda MB vyvolal hlasování o schválení 

programu. Program byl jednohlasně schválen. 

Hlasování:  Pro: 6     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

2. Hospodaření MB 

 

• Informace o sestavení rozpočtu, příprava auditu 

Paní Dočkalová seznámila přítomné starosty, že obce obdrží do konce měsíce února/zač. března 

rozpočet MB. Obce tento rozpočet obdrží nejpozději 15 dní před konáním členské schůze, která se 

plánuje ke konci měsíce března. 

Dále informovala o termínu auditu MB, který se uskuteční 24.2.2020 v Rozsochách, kde sídlí účetní 

paní Jarošová. Přípravu podkladů pro audit zajistí společně s paní Benovou. 

  

3. Evropský strom roku 2020 

Pan starosta z Víru informoval přítomné o současné situaci v oblasti ankety Evropský strom roku 2020, 

kde se mezi finalisty nachází Chudobínská borovice z Víru. Již od 1.února je spuštěno veřejné hlasování, 

a proto je potřebné v této oblasti zahájit propagační činnost ve všech obcích např. uveřejnění informace 

o hlasování na obecním fbku, stránkách, tisk letáků určený k další propagaci apod..  

Borovice se nyní nachází na prvním místě, ale v závěsu se již nachází chorvatský strom. Týden před 

koncem hlasování budou výsledky skryty, tudíž je potřeba vytvořit značný náskok v počtu hlasů již nyní. 

Paní Dočkalová přítomné obeznámila, že vytvořila průvodní dopis k hlasování v rámci podpory 

Chudobínské borovice. Ten byl zaslán paní Červinkové (expert na komunikaci s DSO) společně 

s propagačními letáky k další propagaci mezi DSO. V rámci dohody na schůzi osloví paní Dočkalová 

také další subjekty jako Svaz měst a obcí ČR, Sdružení místních samospráv, jednotlivá ministerstva, 

popř. další. Na plánovaném školení dne 13.2.2020 oslovíme v rámci propagace také pana Lukla, který 

je předsedou Svazu měst a obcí. Paní Benová oslovila tiskovou mluvčí novoměstské nemocnice paní 

Mgr. Tamaru Peckovou Homolovou, která zajistila propagaci v dalších krajských nemocnicích a také 

rozhovor pana Peňáze v Českém rozhlase. 

Dále bylo domluveno, že pan Mgr. Martin Horák zajistí rozposlání průvodního dopisu s propagačními 

letáky mezi školy, popř. osloví odbor školství, konkrétně paní Fialovou z Kraje Vysočina. 



Pan Stalmach spolupracuje v rámci propagace mj. také s Pirátskou stranou. Dále pan starosta založil 

facebookové stránky v rámci propagační kampaně nazvané Chudobínská borovice a Fandíme 

Chudobínské borovici, kde budou zveřejňovány příspěvky od jejich členů sloužící k další propagaci. 

Již nyní je také nutné přemýšlet nad tím, kdo pojede reprezentovat Chudobínskou borovici do Bruselu, 

kde se uskuteční slavnostní vyhlášení dne 17.3.2020. Prvním třem finalistům by měly být známy 

výsledky před oficiálním vyhlášením. V rámci schůze padlo více návrhů. Pan Stalmach prověří možnost 

spolufinancování ze strany europoslance, který má mít nárok na uspořádání a financování ,,exkurze“ do 

Evropského parlamentu. Dále se hovořilo o možnosti zajištění autobusu pro vybrané osoby. Výběr 

těchto osob zůstává zatím otevřený a probereme jej na další schůzi předsednictva. Zvažovali se 

zainteresované osoby, zástupci z řad žáků škol, vítězové výtvarné soutěže, kterou pořádala Nadace 

Partnerství, zástupci z řad obcí atd..  

V rámci slavnostního vyhlášení výsledků se zvažuje oslovení ZUŠ Bystřice nad Pern., která by mohla 

nacvičit krátké pásmo písni pro prezentaci České republiky. V případě vítězství by mohlo být použito 

propagační video města Bystřice nad Pernštejnem.  

Pan Stalmach přítomné informoval dále o výzvě, která by sloužila k posílení hlasování. Jednalo by se o 

společnou akci Mikroregionu Bystřicko, kde by se obce MB zavázaly společně k tomu, že za každý hlas 

pro Chudobínskou borovici zasadí strom v naší oblasti. Tento návrh byl diskutován a po dohodě 

s přítomnými byl schválen. Pan Pokorný zmínil, že již nyní má k vysázení 4000 ks stromů za obec 

Rožnou. Domníváme se, že v období kůrovcové kalamity, by neměl být problém naplnit výsledky 

hlasování s výsadbou stromů. 

Pan starosta z Víru plánuje také reportáž s televizí Nova, konkrétně s reportérem Davidem Pikem. Tato 

reportáž se plánuje v týdnu, kdy nebudeme znát průběžné výsledky hlasování, aby byl zajištěn 

dostatečný počet oslovených lidí k dalšímu hlasování. 

Další podrobnosti a informace o dalším postupu budou probrány na schůzi předsednictva, plánované 

dne 3.3.2020. 

Hlasování:  Pro: 6     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

 

4. Informace k činnosti MB 

 

• Společný nákup elektřiny a zemního plynu, GDPR 

Přítomní byli seznámeni s přístupem dalších obcí ke společného nákupu energií. Jedná se o zařazení 

obce Písečné a ZŠ Štěpánov nad Svratkou. 

V rámci GDPR přistoupí od 1.4.2020 obec Prosetín a ZŠ Dalečín prostřednictvím obce Dalečín, čímž 

jim budou navýšeny mimořádné členské příspěvky na rok 2020 – obci Prosetín o 2790 Kč, obci Dalečín 

o 2745 Kč. Ke smlouvě s panem Šnekem byl přidán dodatek se seznamem členských obcí a 

příspěvkových organizací, kde bude vykonávat funkci pověřence. Tento seznam bude průběžně 

aktualizován a nebude mít vliv na změnu stávající smlouvy. 

Hlasování:  Pro: 6     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 



 

• Prodloužení projektu CSS 

Dle e-mailu od paní Červinkové (expert na komunikaci s DSO) by konečné rozhodnutí o prodloužení 

projektu CSS mělo padnout cca v půlce února. Stále platí, že se bude jednat o 1 úvazek, který lze dělit 

a nová klíčová aktivita bude zaměřena na sociální oblast. Toto prodloužení by mělo být realizováno do 

prosince 2020.  Jakmile budou známy oficiální informace, budou nám včas zaslány. 

 

 

5. Mikroregionální akce 

 

• Bystřicko čte dětem 

Paní Dočkalová informovala o současném průběhu akce Bystřicko čte dětem a o uzavřené smlouvě s E-

onem, který nám v rámci reklamní spolupráce poskytne částku 25 tis. Kč. Další finanční prostředky, 50 

tis. Kč, jsme získali od KV z dotačního titulu Regionální kultura. V rámci čtení mikroregion proplácí 

částku 2000,-Kč/čtení a spoluúčast obce činí 700,-Kč/čtení. Tato částka bude účtována formou 

mimořádného členského příspěvku, a to až po ukončení akce. O platbě budete včas informováni. 

 

• Výstava Domov dětskýma očima v Brně 

V rámci 10. jubilejního ročníku dětské soutěže se koná již další výstava dětských prací nazvaná 

DOMOV DĚTSKÝMA OČIMA, kterou spolupořádáme s Městem Bystřice nad Pernštejnem. Výstava 

se nachází v nemocnici Milosrdných bratří v Brně a bude probíhat do 1.4.2020. 

 

• Dětská soutěž – 11. ročník 

Téma dětské soutěže je letos zaměřeno na 440. výročí povýšení Bystřice nad Pernštejnem na město. 

Oficiální název soutěže zní ,,Bystřice nad Pernštejnem dříve a dnes“. Výzva k soutěži byla rozposlána 

obcím i školám MB a byla také zveřejněna v prosincovém vydání novin Bystřicko. Výzva potrvá do 

27.3.2020. 

 

• Hry bez hranic 

Na základě rozhodnutí předešlé schůze předsednictva byl koupen nový vítězný pohár pro Dolní 

Rožínku, která v soutěži vyhrála loni již potřetí. Na poháru budou vyrobeny také štítky se třemi 

vítěznými ročníky a odpovídajícími hráči. Předání proběhne na nejbližší členské schůzi MB. 

 

• MA21 

Dále byli přítomní seznámeni o podání žádosti o dotaci z KV, kterou zpracovala paní Benová. Jedná se 

o dotaci z programu MÍSTNÍ AGENDA 21 A ZDRAVÍ 2020 V KRAJI VYSOČINA 2020, která souvisí 

s akcí Putovní letní kino. Opětovně jsme získali kategorii D, u které budeme vykazovat stejná kritéria, 

jak v minulém roce.  U této kategorie je možná dotace 60 tis. Kč. 

 

• Nositel tradic Bystřicka 



Výzva k Nositeli tradic Bystřicka byla zveřejněna v lednovém čísle novin Bystřicka. K současnému datu 

jsme obdrželi jednu nominaci na nositele, a to ,,Kolářství Uherka“ nacházející se v Nyklovicích. Do 

seznamu nominací jsou zařazeni automaticky osoby a spolky z předchozích let (dle zásobníku 

nominací). Výzva k předkládání nominací je otevřena do 28.2.2020. 

 

6. Diskuse a další organizační záležitosti 

 

 

• Školení pro starosty (projekt ESO) 

Paní Dočkalová připomenula školení v rámci projektu ESO. Dne 13.2.2020 od 15:00 hodin se uskuteční 

v zasedací místnosti MěÚ Bystřice nad Pernštejnem seminář na interní dokumenty obce a jejich 

náležitosti, popř. také postup při zadávání veřejných zakázek. Seminář povede zkušený lektor Mgr. 

František Lukl, MPA, starosta obce Kyjov, předseda Svazu měst a obcí ČR. 

 

• Zájezd po vesnicích roku 

Další bod jednání se týkal uskutečnění zájezdu po vesnicích roku, který jsme pořádali poprvé v minulém 

roce. Na tento zájezd byli velmi dobré ohlasy, tudíž bychom i v letošním roce mohli uspořádat další 

podobný zájezd. V rezervě máme nyní zhruba 50 tis. Kč. Záleží ovšem na tom, zda se tyto peníze nebo 

jejich část nevyužijí v rámci podpory Chudobínské borovice v anketě Evropský strom roku. Toto téma 

bude ještě předmětem dalšího jednání. 

 

• Návrh termínu na další schůzi předsednictva 

Na konci schůze se navrhl další termín schůze předsednictva v souvislosti se zmiňovanou anketou 

Evropský strom roku. Z důvodu ukončení hlasování k 29. únoru 2020 jsme termín schůze předsednictva 

prozatím stanovili na 3.3.2020 od 13 hodin. Oficiální pozvánka s programem bude zaslána všem členům 

předsednictva. 

 

7. Závěr jednání 

 

• Předseda L. Pokorný poděkoval všem za účast a první schůzi předsednictva v roce 2020 ukončil. 

 

 

 

   ………………………………………. 

předseda mikroregionu 

       Libor Pokorný 

 

 

Zapsala:  

……………………………………... 

          Ing. Jitka Dočkalová  


